

Miryam Klein

EN

Miryam Klein, born in 1951 in Lyon, France. Very early, she is attracted to every kind of artistic expression (drawing, painting, dance). Art gives her a creative energy focus, first in figurative art, creating portrait and sculpture (1970-75). Her work is soon evolving toward abstraction. Her artistic approach is filled with the need to testify the nonsense of our society, but blend with optimism, a personal conviction not to accept our system problem in fatality.

Settings inform on nature destruction, racism, identity loss... She also works on series more relaxed and secret, resulting of an internal reflexion

FR

Miryam Klein, née le 5 août 1951 à Lyon, sera dès son jeune âge attirée par toutes formes d'expression artistique (dessin, peinture, danse classique). Les arts plastiques lui permettront canaliser son énergie créative, dans un premier temps à travers la figuration, en réalisant portraits et sculptures (1970-1975). Son œuvre évoluera progressivement vers l'abstraction. La démarche artistique Miryam est imprégnée d'un besoin de témoigner des absurdités de notre société mais aussi d'un optimisme fruit d'une conviction personnelle qui se refuse à accepter les dérives de notre système avec fatalité.

Un ensemble d'installations et dénonceront la destruction de la nature, le racisme, la perte d'identité. Elle travaille aussi sur des séries de toiles sereines et secrètes fruit d'un travail d'introspection.

EXHIBITONS

SELECTED PERSONAL EXHIBITIONS

2015

Galerie Mark Hachem, Paris

2014

La Voile d'Or - Saint Jean Cap Ferrat

Galerie Neoclassica - Milan

2012

Mas du langoustier - Porquerolles

Vernissage Agence Barclays Nice Karr, Nice

2011

Art Point Gallery, Mol (Belgique)

2010

Vitrine Ventillo, Nice

La Menuiserie, Nice

2009

Vision Future, Nice

Museaav, Nice

2007 - 2008

Art Point Gallery International, Belgique

2006

Galerie Art&Rapy, Monaco

2004

Art Point Gallery, Mol (Belgique)

Espace Villary , Fondation Jacques Aldebert, Nîmes

2003

Chapelle des Penitents Blancs, Vence

Fondation Privée, Zurich

Hôtel Marriott Zurich

2002

Galerie Municipale de la Marine, Nice

2000

Stedelijk Museum, Belgique

Galerie Art'7, Nice

1999

Galerie Art'7, Nice

1998

La Croix Rouge Française, Jardin d'Acclimations, Paris

Galerie Art'7, Nice

1997

Blue Point Gallery, Bruxelles

Galerie Art'7, Nice

Riviera Gallery, St-Paul-de-Vence

1996

Hôtel Aston, Nice

1995

Galerie Lola Gassin, Nice

Galerie Art'7, Nice